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Stadsdelsnämndens pensionärsråd 
 
Tidpunkt: 
Måndag den 21 februari 2022 
Plats: Lindhagsgatan 76 sammanträdesrum Häggen  
 
Närvarande: 
Anita Nordin Vik, PRO 
Kim Åsberg (PRO) 
Björn Sundström (SPF) 
Boel Seldén (SPF) 
Roger Andersson (PRO), vice ordförande 
Anders Lidbeck (SPF), ordförande 
 
Ola Åkesson, kommunpolis §§1-3, deltar digitalt 
Lena Slotte, avdelningschef, deltar digitalt  
Elin Sundberg, rådets sekreterare 
 
Ej närvarande:  
Birgitta Dangården (SPF) 
Karl-Ivar Borg (SPF) 
Karin Schiöld (SPF) 
Kerstin Levisohn (SPF) 
 
 
Justeras: 
Anders Lidbeck (SPF), Roger Andersson (PRO),  
Ordförande   Vice ordförande   
            
§1 Godkännande av föregående protokoll och fastställande av 
dagens dagordning  
Föregående protokoll godkänns. En agendapunkt läggs till på 
dagordningen ”äldreomsorgens utveckling”. Dagordningen 
fastställs med detta tillägg. 
 
§2 Val av justerare 
Anders Lidbeck och Roger Andersson utses att justera dagens 
protokoll. 
 
§3 Information från kommunpolis Ola Åkesson 
Ola Åkesson, kommunpolis Kungsholmen LPO Norrmalm, berättar 
om sitt uppdrag samt redogör för brottstatistiken på Kungsholmen. 
Ola Åkesson redogör även för aktuella bedrägerimodus som särskilt 
drabbar äldre. Powerpoint-presentationen biläggs protokollet. 
 
§4 Information från stadsdelsförvaltningen 
Lena Slotte ger information från stadsdelsförvaltningen. Arbete 
pågår för att utveckla den externa och interna kommunikationen 
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inom äldreomsorgen. En Facebooksida planeras att starta ”Senior på 
Kungsholmen”. Gällande covid19 finns smittan på vissa särskilda 
boenden men läget är generellt lugnt. Vaccindos fyra ska inledas på 
boendena. 
 
§5 Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde 23 februari 
2022 
 
Pensionärsrådet behandlar följande ärenden: 
2. Anmälan av medborgarförslag 
Inga synpunkter.  
 
3 Medborgarförslag om hundrastgård 
Inga synpunkter.  
 
4. Verksamhetsberättelse 2021 
Pensionärsrådet kommer att följa upp de åtgärder som beskrivs i 
verksamhetsberättelsen gällande äldreomsorgen.  
 
5. Ej verkställda beslut kvartal 4 2021 
Inga synpunkter.  
 
6. Skrivelse om presentation av träd 
Inga synpunkter.  
 
7. Skrivelse om bullerskydd längs Essingeleden 
Inga synpunkter.  
 
8. Skrivelse om uppsamlingskärl för cigarettfimpar  
Pensionärsrådet ser positivt till alla åtgärder som syftar till att 
minska nedskräpning av cigarettfimpar och stödjer därför förslaget. 
 
9. Remiss om färdplan för äldreomsorgens utveckling 
 
Färdplan för äldreomsorgens utveckling – yttrande från 
Kungsholmens pensionärsråd 
 
Kungsholmens pensionärsråd (SPR) vill lämna följande synpunkter 
på Färdplanen. 
 
Rådet ser på det hela taget positivt på dokumentet. Tillsammans 
med Kungsholmens stadsdelsförvaltnings remissvar, som vi helt 
stöder, om och ställningstaganden till En äldrevänlig stad blir detta 
ett viktigt stöd framöver för pensionärsråden i staden att bevaka och 
förbättra stadens arbete med äldrefrågorna.  
 
Det område som vi anser ha de största utvecklingsbehoven inom 
äldreomsorgen är hemtjänsten. Antalet äldre i behov av insatser, 
tillsammans med utvecklingen mot att allt fler av insatserna 
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kommer att ske i hemmen, kräver både fler anställda och anställda 
med adekvat kompetens. Dessutom kommer behovet av samverkan 
med regionen för att utveckla tankarna om en bra och nära vård vara 
särskilt stort just vad gäller hemtjänsten. 
 
 
Vi vill dessutom särskilt kommentera några punkter i Färdplanen.  
 
Under punkten Ändamålsenlig styrning och organisation är det 
angeläget att arbetet med att skapa en bättre koppling mellan 
uppföljning och utveckling påskyndas och inte initieras på 
medellång sikt. 
 
Under punkten Personal med rätt kompetens och bra 
arbetsförhållanden anser vi att behovet av att utveckla en metodik 
för initial språkbedömning vid anställning borde ges en högre 
prioritet, d.v.s. ske på kort sikt. Stadens utbildningar i svenska 
språket måste också intensifieras.  
 
Under punkten Säkerställa grunduppdraget är en av uppgifterna 
att utreda vilka möjligheter som finns att finansiera ett modernt 
mellanboende, en fråga som rådet lyft ett flertal gången och 
verkligen vill prioritera. Steget mellan boende i det egna hemmet 
och ett vård- och omsorgsboende är alltför långt för många, 
samtidigt som vi kan konstatera att servicehusen som har varit ett 
fungerande mellanboende successivt läggs ner. Vi tycker också det 
är bra att staden avser att intensifiera arbetet och säkerställa att ett 
tillräckligt antal seniorbostäder byggs.  
 
Under punkten En kvalitativ och värdig omsorg med gott 
bemötande vill rådet peka på pensionärsråden och 
pensionärsorganisatorernas roll. Staden får statsbidrag för att 
motverka ofrivillig ensamhet bland äldre. I detta arbete är 
pensionärsråden och pensionärsorganisationerna en bra 
samarbetspartner. Vi tycker att staden mer aktivt bör stödja dessa 
med t ex större aktivitetsbidrag och bättre tillgång till stadens 
lokaler för att möjliggöra att sociala träffpunkter skapas. 
 
Kompetensutvecklingsinsatser inom äldreomsorgen 
Som en bilaga till Färdplan för äldreomsorgens utveckling 
presenteras vilka kompetenshöjande insatser som stadens anser 
behövs för att nå målet ”en tillgänglig äldreomsorg med hög kvalitet 
som präglas av respekt för den enskildes behov och önskemål”. Vi 
anser att programmet är ambitiöst och framåtsyftande, men vi tror 
inte att det kommer att lösa de omfattande problem som 
äldreomsorgen står inför. Rekryteringsbehoven är och kommer att 
bli stora. Området måste göras mer attraktivt och lockande för 
samtliga de yrkesgrupper som kommer att behövas. Det ställer stora 
krav på staden som arbetsgivare, både vad gäller organisation, 
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arbetsmiljö och kompetensutveckling och förutsätter nära samarbete 
med anställda på olika nivåer. I skrivningarna saknar vi emellertid 
samverkan med de fackliga organisationerna. Dessa måste naturligt 
involveras på ett aktivt sätt redan från början.  
 
Slutligen vill vi peka på att lönesättning och löneutveckling är 
ytterligare områden som vi anser måste analyseras i ett längre 
perspektiv. Vem vill arbeta i kommunens vård- och omsorg med 
krav på bättre utbildning och högre kompetens om man inte får 
bättre betalt? 
 
10. Reviderade riktlinjer för omsorg på obekväm arbetstid samt 
för barnsäkerhet i förskolan  
Inga synpunkter.  
 
11. Motion om samverkan med antidiskrimineringsbyråer 
Inga synpunkter.  
 
12. Remissbetänkande om förbättrade åtgärder när barn 
misstänks för brott 
Inga synpunkter.  
 
13. Anmälan av delegationsbeslut 
Inga synpunkter.  
 
14. Anmälan av balanslista.  
Inga synpunkter.  
 
§6 Kommande nämndärenden enligt balanslista 
- 

§7 Inkomna skrivelser, inbjudningar m.m. 
- 
§8 Äldreomsorgens utveckling 
Björn Sundström lyfter statistik från Stockholm stad som visar att 
andelen äldre som har insatser från äldreomsorgen har en sjunkande 
trend samt att Kungsholmen ligger lägre än snittet för staden. Björn 
efterfrågar återkoppling från politiker gällande varför trenden ser ut 
som den gör. Vidare ställs frågan hur äldreomsorgen ska finansieras 
för att omhänderta den ökande andelen äldre som kommer behöva 
insatser framgent. 
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§9 Frågor till nästa sammanträde 
Pensionärsrådet önskar att vid nästa sammanträde delges varsitt 
exemplar av foldern Äldrevänlig stad. Elin Sundberg får i uppdrag 
att ombesörja detta. 
 
§10 Övriga frågor  
Pensionärsrådet har en lista över vilka ledamöter som är 
kontaktpersoner för Kungsholmens särskilda boenden och 
översänder detta till Elin Sundberg. Pensionärsrådet önskar i sin tur 
en lista över ansvariga på särskilda boenden. Elin Sundberg tar fram 
denna lista och skickar till ledamöterna per mail. 
 
Diskussion förs huruvida pensionärsrådet kan få hyresbidrag från 
stadsdelsnämnden gällande lokaler. Ordförande tar frågan och 
återkopplar därefter till ledamöterna. 
 
Planering av gäster och teman under 2022: 
 

- Äldreombudsmannen 28 mars 
- Beata Terzis, sakkunnig inom kognition 25 april 
- Maria Hartley, biträdande beställarchef uppsökande 

verksamhet 8 juni 
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Stockholm  
 


